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MESTO BREZNO 

Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01  Brezno 

 

 

 

 

 

 

 

ZÁPISNICA 

z 33. pracovného rokovania Mestského zastupiteľstva mesta Brezna, 

konaného dňa  27. októbra 2021 

 

 

PRÍTOMNÍ   

 

VOLEBNÝ OBVOD č. 1 

JUHANIAK Martin, Mgr , KRÁLIK Ján, Ing. arch,  BARAN Miroslav, Ing 

 

VOLEBNÝ OBVOD č. 2 

DZURMANOVÁ Petra, PhDr.,PhD., IANECSKO Stefan Arin, MUDr ŠTUGNEROVÁ 

Ľubica,Bc.MA., STRMEŇ Vladimír, Ing.,  

 

VOLEBNÝ OBVOD č. 3 

FAŠANG Miroslav, Ing., SCHMIDT Róbert, RIDZOŇ Martin, Doc.,Ing. PhD., STRUHÁR 

Daniel, Mgr., SKAČANOVÁ Eva, Mgr 

 

VOLEBNÝ OBVOD č. 4 

MARCINEK Martin 

 

OSPRAVEDLNENÍ 

BARANČOK Andrej, Mgr., HAŠAN Milan Ing, ., KUPEC Pavol, Ing. arch., OBERNAUER 

Július,. AMBROS Pavel, Mgr, PALOVČÍK Milan, MARUŠKIN Ján, TOKÁR Jozef 
 

 

Rokovanie viedol: 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta 

 

 

K bodu 1/ Otvorenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Vážené poslankyne, vážení poslanci, v súlade s § 13 ods. 4 pís. a) zákona č. 369/1990 Z. z. 

o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, otváram 33. pracovné zasadnutie MsZ 

mesta Brezna konané vo volebnom období 2018 – 2022. Dnešné zasadnutie MsZ bolo 

zvolané v súlade s ustanovením § 12 ods. 1 Zákona o obecnom zriadení a boli naň pozvaní 

všetci poslanci MsZ s platným mandátom. Z 21 poslancov je prítomných 11 poslancov, preto 

Číslo spisu Brezno 
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vyhlasujem zasadnutie MsZ mesta Brezna za schopné právoplatne sa uznášať. Z dnešného 

rokovania sa ospravedlnili pán poslanec Obernauer, pán poslanec Ambros, pán poslanec 

Hašan, pán poslanec Tokár, poslanec Maruškin, pán poslanec Barančok, pán poslanec Kupec, 

pán poslanec Palovčík, a neskorší príchod ohlásili pán poslanec Ianecsko, pán poslanec 

Struhár. Dovoľte mi, aby som na dnešnom zasadaní MsZ privítal predovšetkým vás, 

poslancov MsZ, pani hlavnú kontrolórku mesta Brezna, zamestnancov mesta. Vážené 

poslankyne, vážení poslanci, týmto považujem zasadnutie MsZ mesta Brezna za otvorené.  

 

 

 

K bodu 2/ Skúška hlasovacieho zariadenia      
 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Skúsme hlasovanie ZA. Ďakujem. Hlasovanie PROTI. Ďakujem. A hlasovanie ZDRŽAL SA. 

Ďakujem. 

 

K bodu 3/ Procedurálne otázky        

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Prešli by sme k procedurálnym otázkam, k schváleniu programu rokovania. Program 

rokovania vám bol doručený písomne spolu s pozvánkou. V programe rokovania navrhujem 

tieto zmeny a doplnky:  

- Vypustiť bod 11 – Dotácia na opravu pomníka M. R. Štefánika a zaradiť nový bod – 

Obnova pomníka padlým v II. svetovej vojne na trase komentovanej prehliadky 

mestom Brezno. 

Má ešte niekto pripomienky alebo doplnky k navrhovanému programu? Ak nie, dávam 

hlasovať, kto je ZA, aby sa dnešné zasadnutie riadilo programom aj s uvedenými zmenami 

a doplnkami? Nech sa páči. 

 

Hlasovanie: Z 11 prítomných 11 ZA. Konštatujem, že program bol SCHVÁLENÝ. 

 

Poslanci rokovali podľa nasledovného programu: 

 

1. Otvorenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 

 

2. Skúška hlasovacieho zariadenia 

 

3. Procedurálne otázky 

 

4. Návrh na schválenie dotácie na poskytovanie služby sociálneho taxíka v meste Brezno na 

rok 2022 
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Spracoval: Odbor starostlivosti o obyvateľa Mestského úradu Brezno zastúpený vedúcou odboru PhDr. 

Jankou Lemberkovou 

 

5. Majetkové záležitosti 

5.1  Ponuka na odkúpenie  nehnuteľnosti v katastrálnom území Brezno, obec 

Brezno od vlastníka Kataríny Pančíkovej 
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5.2  Žiadosť MUDr. Michala Poláka o nájom nehnuteľného majetku mesta Brezna 

– 4-izbový byt  v Brezne na Ul. Pionierska č. 1127/4 byt č. 1 
Predkladá: Mgr. Michal Vetrák, Odbor právny a majetkový Mestského úradu  
Spracoval:  Odbor právny a majetkový Mestského úradu Brezno 

 

6. Žiadosť o NFP „Rekonštrukcia vodárenských zdrojov - mestská časť Rohozná“ 
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Spracoval: Odbor riadenia projektov Mestského úradu Brezno  
 

7. Žiadosť o NFP „Dom kultúry - Technické vybavenie kultúrnej sály“, 
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Spracoval: Odbor riadenia projektov Mestského úradu  

 

8. Žiadosť o NFP „Vybudovanie parkovacích kapacít pre cyklistov v meste Brezno - 2. 

etapa“ 
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Spracoval: Odbor riadenia projektov Mestského úradu Brezno  
 

9. Žiadosť o NFP „Podpora  udržateľnosti mestskej knižnice Brezno“  
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Spracoval: Odbor riadenia projektov Mestského úradu  
 

10. Návrh na vytvorenie evidencie pamätihodností mesta Brezna  
Predkladá:  Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno 

Spracoval:   Odbor riadenia projektov Mestského úradu  

 

11. „Obnova Pomníka padlým v 2. svet. vojne na trase komentovanej prehliadky mestom 

Brezno 
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Spracoval: Odbor riadenia projektov Mestského úradu Brezno    
 

12. Rôzne 

12.1  Návrh na odvolanie člena z komisií Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Spracoval: Útvar prednostu Mestského úradu Brezno zastúpený prednostkou Mgr. 

Zuzanou Ďurišovou  

 

 

13. Ukončenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Prešli by sme k voľbe návrhovej komisie. So zreteľom na prerokované správy odporúčam 

MsZ zvoliť návrhovú komisiu v zložení pani poslankyňa Dzurmanová, pán poslanec Fašang, 

pán poslanec Baran. Má niekto z poslancov pripomienky alebo pozmeňujúce návrhy? Keď 

nie, dávam hlasovať. Kto je ZA, aby návrhová komisia pracovala v uvedenom zložení?  

 

Hlasovanie: Z 11 prítomných 11 ZA. Konštatujem, že komisia bola ODSÚHLASENÁ. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Za overovateľov zápisnice z dnešného zasadnutia poverujem poslancov MsZ, pána poslanca 

Schmidta a pani poslankyňu Štugnerovú. Zapísaním uznesenia a vypracovaním zápisnice 

poverujem pani Mgr. Janku Štulrajterovú, asistentku prednostky MsÚ. Tiež vás informujem 
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o podpise zápisnice zo zasadnutia MsZ zo dňa 22.09.2021, kde boli určení pán poslanec 

Ridzoň a pán poslanec Tokár, ktorí zápisnicu podpísali bez výhrad.    

 

 

K bodu 4/ 

Návrh na schválenie dotácie na poskytovanie služby sociálneho taxíka v meste 

Brezno na rok 2022          

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Predkladám ja, spracoval odbor starostlivosti o obyvateľa MsÚ zastúpený pani vedúcou 

Lemberkovou. Nech sa páči, môžete pani vedúca, uviesť materiál.  

 

PhDr. Janka Lemberková, odbor starostlivosti o obyvateľa 

Vážený pán primátor, vážený poslanecký zbor, vážení prítomní, predkladáme návrh na 

schválenie dotácie na službu sociálneho taxíka v roku 2022. Služba bude opäť poskytovaná 

Slovenským Červeným krížom oboma vozidlami. Na rok 2022 Slovenský Červený kríž 

nežiada zvýšenie dotácie, teda ostáva dotácia na pôvodnej výške 867 €/1 vozidlo. 1 734 na 

obe vozidlá na mesiac. A spolu je to suma 20 800 € na budúci rok, ktorá je navrhnutá aj do 

rozpočtu na budúci rok. V dôvodovej správe máte prehľad jednotlivých prepráv, z čoho je 

jasné, že teda služba je využívaná predovšetkým do zdravotníckych zariadení najmä seniormi 

a ŤZP.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem. V komisii sme to mali? Predpokladám, že súhlasíme. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, ak do rozpravy niekto chce. Ak nikto, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie.  

 

Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

I/ Schvaľuje 

 

Dotáciu na poskytovanie služby sociálneho taxíka v meste Brezno na rok 2022 vo 

výške  20 808 EUR,  pre Slovenský Červený kríž územný spolok Banská Bystrica  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 11 prítomných 11 ZA. Konštatujem, že návrh bol SCHVÁLENÝ. 

 

    

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 161/2021, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
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K bodu 5/ Majetkové záležitosti 

 

K bodu 5.1/ 

Ponuka na odkúpenie nehnuteľnosti od Kataríny Pančíkovej    

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ponuka na odkúpenie nehnuteľnosti v k. ú. Brezno, obed Brezno od vlastníka Kataríny 

Pančíkovej. Nech sa páči.  

 

Mgr. Michal Vetrák, odbor právny a majetkový 

Dobrý deň, vážený pán primátor, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Pani Katarína 

Pančíková ponúkla mestu Brezno odpredaj nehnuteľnosti nachádzajúceho sa v k. ú. Brezno, 

obed Brezno. Okres Brezno. A to spoluvlastnícky podiel vo veľkosti ½ k parcele EKN č. 

2416/1 o výmere 171 m2. Spoluvlastnícky podiel k pozemku sa nachádza v areáli MŠ na 

Clementisovej ulici č. 3. Mesto Brezno má celkovo záujem o sceľovanie pozemkov, ktorých 

je spoluvlastníkom a zároveň má v budúcnosti záujem realizovať v areáli MŠ na 

Clementisovej ulici č. 3, ktorého súčasťou je aj tento spoluvlastnícky podiel k pozemku, 

máme tam záujem realizovať projekt vodozádržných opatrení. Z tohto dôvodu prebehli s pani 

Katarínou Kováčikovou rokovania výsledkom ktorých je ponuka pani Kataríny Kováčikovej 

na odkúpenie spoluvlastníckeho podielu vo veľkosti ½ za kúpnu cenu vo výške 10 €/1m2, čo 

by pri veľkosti parcely 171 m2 predstavovalo celkovú kúpnu cenu vo výške 855 €.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem pekne, otváram rozpravu, nech sa páči, ak chce niekto. Ak nikto do rozpravy, 

rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 

 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna  

  

I/  Berie na vedomie  

 

ponuku Kataríny Pančíkovej, bydlisko Banská Bystrica na odpredaj nehnuteľnosti nachádzajúcej sa 

v katastrálnom území Brezno, obec Brezno, okres Brezno a to: 

- parcela E-KN číslo 2416/1 trvalý trávny porast o výmere 171 m2 zapísaná na liste vlastníctva 14449 v 
podiele 1/2 v prospech Kataríny Pančíkovej 

 

II/       Schvaľuje 

v súlade s § 3 ods.1 pís. a) v spojení s § 4 ods. 2 platných Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom mesta 

Brezno a §.-u 588 a nasl. Občianskeho zákonníka  uzatvorenie kúpnej zmluvy o prevode nehnuteľnosti 

medzi  zmluvnými stranami : 

 

Predávajúci: 
Katarína Pančíková,  

Rod. číslo:  

Dátum nar.:  

Bydlisko:  Banská Bystrica 

Štátny občan SR 

 

a 
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Kupujúci: 

Mesto Brezno 

Sídlo: Námestie gen. M. R. Štefánika č. 1, 977 01 Brezno 

IČO:  00 313 319 

Zastúpený: JUDr. Tomáš Abel, PhD. – primátor mesta  

 

Predmet prevodu: 

Nehnuteľnosť nachádzajúca sa v katastrálnom území Brezno, obec Brezno, okres Brezno a to: 

 

- parcela E-KN číslo 2416/1 trvalý trávny porast o výmere 171 m2 zapísaná na liste vlastníctva 14449 v 

podiele 1/2 v prospech Kataríny Pančíkovej 

 

Kúpna cena  855,-  €   

 

Za podmienok: 

- splatnosť kúpnej ceny bude do 30 dní odo dňa účinnosti kúpnej zmluvy 

- správne poplatky spojené s návrhom na vklad uhradí kupujúci 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 11 prítomných 11 ZA. Konštatujem, že návrh je SCHVÁLENÝ. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 162/2021, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 

 

 

K bodu 5.2/ 

Žiadosť MUDr. Michala Poláka o nájom nehnuteľného majetku mesta Brezna 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Žiadosť Dr. Michala Poláka a o nájom nehnuteľného majetku mesta Brezna – 4-izb. byt 

v Brezne na ulici Pionierska č. 4. Predkladá odbor právny a majetkový zastúpený Michalom 

Vetrákom.   

 

Mgr. Michal Vetrák, odbor právny a majetkový 

Dobrý deň ešte raz. Takže predmetom tohto materiálu je žiadosť pána doktora Michala Poláka 

o nájom nehnuteľného majetku mesta Brezna – 4-izb. byt v Brezne na ulici Pionierska 1127/4, 

teda byt č. 1. Materiál je pripravený na schválenie ako prípad hodný osobitného zreteľa. 

Osobitný zreteľ je odôvodnený tou skutočnosťou, že sa jedná o nájomcu, ktorý v meste 

Brezne bude poskytovať všeobecne prospešné služby, teda poskytovanie zdravotnej 

starostlivosti, ktoré bude zabezpečované v nemocnici s poliklinikou Brezno. Materiál je 

potrebné schváliť v súlade na rozdiel od toho, ako máte predložené, nie ako krátkodobý 

nájom, ale ako nájom uzatvorený v súlade s § 16 nášho VZN 4/2012 v platnom znení. Účelom 

nájmu bolo riešenie bytovej situácie žiadateľa. Doba nájmu, keďže sa pôvodne malo jednať 

o krátkodobý nájom, by bola doba určitá, teda 3 mesiace odo dňa účinnosti zmluvy. Výška 

nájmu je definovaná na 64,33 €. Čo sa týka tej naliehavosti riešenia bytovej situácie pána 

doktora, to máte opísané v dôvodovej správe.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem. K tomuto sme si povedali aj na začiatku. Otváram rozpravu. Nech sa páči, 

kolegyne, kolegovia.  

 

PhDr. Petra Dzurmanová, poslankyňa 

(nezr.) teda nový návrh, formu uzatvorenia nájomnej zmluvy, dobre? Aby bolo jasné.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 

 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

I/      Berie na vedomie 

 

Žiadosť MUDr. Michala Poláka o nájom nehnuteľného majetku mesta Brezna – 4-izbový byt  v Brezne na 

Ul. Pionierska č. 1127/4 byt č. 1 

 

II/  Rozhoduje 

trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov 

 

že sa jedná o prípad hodný osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 Zb. o 

majetku obcí v znení neskorších predpisov, ktorým je skutočnosť, že sa jedná o nájomcu, ktorý v meste 

Brezne poskytuje všeobecne prospešné služby – poskytovanie zdravotnej starostlivosti, ktoré budú 

zabezpečované v Nemocnici s poliklinikou Brezno, n .o. 

            

III / Schvaľuje  

trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov 

 

nájom  

nehnuteľného majetku mesta Brezna - služobný 4-izbový byt  v Brezne na  Pionierskej ul.  č. 1127/4 byt 

č. 1, ktorý bude uzatvorený v súlade s §16 VZN – 04/2012 v platnom znení 

 

Nájomca: MUDr. Michal Polák, nar., trvale bytom  Košice. 

 účel nájmu:  riešenie bytovej situácie 

doba nájmu:  doba určitá  - 3 mesiace odo dňa účinnosti zmluvy  

výška nájmu:             64,33 eur  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 13 prítomných 13 ZA. Konštatujem, že návrh bol SCHVÁLENÝ.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 163/2021, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
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K bodu 6/ 

Žiadosť o NFP – rekonštrukcia vodárenských zdrojov – mestská časť Rohozná 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Predkladám ja, spracoval odbor riadenia projektov. V podstate len v stručnosti, aby ste vedeli. 

Ide o tie pôvodné zdroje, ktoré máme na Rohoznej. Tým, že máme výzvu, cez ktorú vieme 

tieto zdroje revitalizovať, vytvoríme do budúcna významný zdroj pitnej vody v tejto časti 

mestá, s ktorým vieme ďalej pracovať aj pri investíciách, čo sa týka IBV alebo čo sa týka 

napojenia tých nehnuteľností, ktoré tam sú. Viete veľmi dobre, že stále sú problémy s vodou 

aj v tejto časti, takže takéto projekty len vítam a využívame každú výzvu, ktorá nám 

umožňuje aj takéto zdroje vody revitalizovať. Ostatné máte v dôvodovej správe. Ak by ste sa 

chceli opýtať, tak je tu potom aj zastupujúca vedúca z projektového. Pozdravujeme vás, Evka. 

Nech sa páči, otváram rozpravu, ak sa chcete niečo opýtať, kolegyne, kolegovia.  

 

PhDr. Petra Dzurmanová, poslankyňa 

Na podporu len tohto projektu chcem povedať, že aj tak dlhodobo vieme, že toto je taká 

časovaná bomba v týchto jednotlivých častiach, takže len si držať palce, aby nám to vyšlo. 

Ďakujem pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Poviem aj toľko, že my máme spracovaný ten projekt, tam sme v územnom konaní, čo sa týka 

napojenia Rohoznej, takže tam to všetko beží, tak ako sme vás aj informovali. Chceme, aby 

ten projekt prevzala vodárenská spoločnosť a v podstate pri prvej možnej výzve podala 

žiadosť o projekt. Pre nás to má význam ten, že nemusíme potom platiť spoluúčasti tých 

projektov, lebo oni môžu 100% financovať na základe výziev NFP aj pre vodárenské 

spoločnosti. Čiže chceme, aby to prevzali oni a je aj väčšia šanca, že oni skôr dostanú peniaze 

ako my potom. My sme dostali súhlasy na všetky, čo sa týka vodovodu, tak sme vyriešili 

všetko. Čo máme trošku problém, tak sa boríme s kanalizáciou a s cestou, ale riešime aj to 

a nevyzerá to poviem nejako hrôzostrašne, takže pravdepodobne dotiahneme aj toto. Ak nikto 

ďalší do rozpravy, rozpravu končím, žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na 

uznesenie.  

 

Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 

 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

I/ Súhlasí 

s realizáciou projektu „Rekonštrukcia vodárenských zdrojov - mestská časť Rohozná“ 

 

 

II/ Schvaľuje 

 

1. predloženie žiadosti o dotáciu za účelom realizácie projektu „Rekonštrukcia vodárenských zdrojov - 

mestská časť Rohozná“ v rámci špecifikácie zverejnenej Environmentálnym fondom - Špecifikácia 

činností podpory na rok 2022 a v rámci nej oblasť: OCHRANA A VYUŽÍVANIE VÔD a činnosť: 

Činnosť BV4 Úprava a rekonštrukcia existujúcich vodárenských zdrojov a s tým spojených 

zariadení, 

 

2. zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia dotácie; 
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3. zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie projektu vo výške minimálne 5% 

z celkových oprávnených výdavkov, t. j. 72 000,- EUR s DPH  

 

4. zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta (ako rozdiel 

celkových výdavkov projektu a celkových oprávnených výdavkov projektu)  

 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 12 prítomných 12 ZA. Konštatujem, že návrh bol SCHVÁLENÝ. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 164/2021, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 

 

 

K bodu 7/ 

Žiadosť o NFP – Dom kultúry – technické vybavenie kultúrnej sály   

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Predkladám ja, spracoval odbor riadenia projektov MsÚ. V podstate opäť sme reagovali na 

výzvu. Stihli sme pripraviť podklady, materiály a snažíme sa v podstate aj Dom kultúry čo sa 

týka technickej vybavenosti zhodnotiť na základe tej výzvy, ktorá je. Viac máte v dôvodovej 

správe, ak sa chcete niečo spýtať, tak opäť zodpovieme. Nech sa páči, otváram rozpravu. Ak 

nikto do rozpravy, rozpravu končím, žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na 

uznesenie.  

 

Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 

 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

 

I/ Súhlasí 

 

s realizáciou projektu „Dom kultúry - Technické vybavenie kultúrnej sály“ 

 

II/ Schvaľuje 

 

1. predloženie žiadosti o dotáciu za účelom realizácie projektu „Dom kultúry - Technické vybavenie 

kultúrnej sály“ v rámci výzvy IROP-PO7-SC77-2021-75 - Podpora udržateľnosti a odolnosti 

kultúrnych inštitúcii; 

 

2. zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia dotácie; 

 

3. zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie projektu vo výške minimálne 5% 

z celkových oprávnených výdavkov, t. j. 9 000,- EUR s DPH  

 

4. zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta (ako rozdiel 

celkových výdavkov projektu a celkových oprávnených výdavkov projektu)  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem. Pripomienky, doplňujúce, pozmeňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  
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Hlasovanie: Z 12 prítomných 12 ZA. Konštatujem, že návrh bol SCHVÁLENÝ.   

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 165/2021, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 

 

 

K bodu 8/ 

Žiadosť o NFP – Vybudovanie parkovacích kapacít pre cyklistov v meste 

Brezno II. etapa           

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Predkladám ja, spracoval odbor riadenia projektov MsÚ. V podstate týmto chceme doplniť tie 

parkovacie stojiská pre bicykle, ktoré už môžete v meste vidieť. Máme ich vybudovaných 5 

a v podstate pokračujeme v tomto projekte v nadväznosti na tie cyklotrasy, ktoré sa v meste 

budujú a dobudujú. Berte to tak, že všetky tie prístrešky majú svoj význam, keď sa dobudujú 

aj tie ďalšie cyklotrasy, to, čo som vám spomínal aj na začiatku, že tie realizácie nás čakajú 

naozaj v značnom rozsahu a logicky nadväzujú aj tieto prístrešky na tie realizácie. A dovolím 

si tvrdiť, že ak ďalej pôjdeme takto, tak v priebehu 4 – 5 rokov môžeme hovoriť o naozaj 

dobrej cykloinfraštruktúre v rámci nášho mesta v nadväznosti na školy, zamestnávateľov 

a v podstate turistiku ako takú s východiskovými bodmi na všetky smery. Tak sme sa snažili 

spracovať aj tie základné štúdie aj projekty, ktoré sa buď spracovali už alebo sú momentálne 

v spracovaní. Nech sa páči, otváram rozpravu k tomuto. Ak chce niekto.  

 

Mgr. Daniel Struhár, poslanec 

Ďakujem. V prvom rade sa chcem ospravedlniť za meškanie. V druhom rade, možno ste to už 

prebrali, ale mám otázku ohľadom tohto celého projektu. Ja som akože absolútne za to, aby sa 

takéto veci robili. Len ma zaujíma, že tam si v podstate cyklisti budú môcť odložiť bicykle, aj 

budú nejako uzamknuté predpokladám, a bude to aj spoplatnené predpokladám nejakým 

spôsobom.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Áno, ale to budú drobné, to chceme tak, poviem, že 0,10 € alebo 0,20 alebo ešte menej.  

 

Mgr. Daniel Struhár, poslanec 

To je najmenej, ja by som bol možno aj za vyššiu sadzbu, ale čo v prípade, že dôjde ku 

krádeží takéhoto bicykla? Bude to aj nejako poistené pred krádežou?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Samozrejme, všetky tie cykloprístrešky sa zaraďujú do majetku, poisťujú sa, aj krádež s tým 

spojená je poistená. Čiže ak by vznikla nejaká škoda v takomto zariadení, tak je to 

nárokovateľné v rámci poistnej udalosti. S týmto nie je žiadny problém, len treba povedať, že 

tie prístrešky, väčšina bude mať aj kamerový systém. Bude to na čip. V podstate je to 

zabezpečené dostatočne aj pred vandalizmom aj pred nejakou krádežou, ale môže sa stať, ale 

vravím, je to nárokovateľné v rámci poistnej udalosti.  

 

Mgr. Daniel Struhár, poslanec 
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 Dobre, ide o to, aby sme sa vyvarovali problémom a ak to bude takto riešené, tak je to úplne 

priechodné.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ešte niekto ďalší? Ak nie, rozpravu končím, žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh 

na uznesenie.  

 

Návrhová komisia predniesla nárh na uznesenie v znení: 

 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

I/ Súhlasí 

s realizáciou projektu „Vybudovanie parkovacích kapacít pre cyklistov v meste Brezno – 2. etapa“ 

 

II/ Schvaľuje 

 

1. predloženie žiadosti o dotáciu za účelom realizácie projektu „Vybudovanie parkovacích kapacít pre 

cyklistov v meste Brezno – 2. etapa“ v rámci výzvy IROP-PO7-SC72-2021-74 - Zvyšovanie 

atraktivity a prepravnej kapacity nemotorovej dopravy (predovšetkým cyklistickej dopravy) na 

celkovom počte prepravených osôb; 

 

2. zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia dotácie; 

 

3. zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie projektu vo výške minimálne 5% 

z celkových oprávnených výdavkov, t. j. 7. 500 EUR s DPH  

 

4. zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta (ako rozdiel 

celkových výdavkov projektu a celkových oprávnených výdavkov projektu)  

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy. Ak nie sú, hlasujte o návrhu.   

 

Hlasovanie: Z 12 prítomných 11 ZA. 1 SA ZDRŽAL. Konštatujem, že návrh bol 

SCHVÁLENÝ.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 166/2021, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 

 

 

K bodu 9/ 

Žiadosť o NFP – Podpora udržateľnosti Mestskej knižnice Brezno  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Predkladám ja, spracoval odbor riadenia projektov. Opäť sme reagovali na tie možné výzvy. 

O knižnici sa dlhodobo bavíme o tom, že je potrebné do nej investovať a rekonštruovať. 

Takže opäť sa snažíme využiť nenávratné zdroje. Viac máte v dôvodovej správe potom, ak 

niečo sa budete chcieť spýtať, tak nech sa páči. Tu máte nejaké vizualizácie, ako by sa to 

mohlo zmeniť, upraviť. Viete, aký je tam už v podstate stav za tie roky, takže myslím si, že 
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budeme všetci radi, ak aj tento projekt prejde a budeme sa môcť modernizovať aj v knižnici. 

Nech sa páči, otváram rozpravu.  

 

Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa 

Ďakujem. Ja sa veľmi teším tomuto projektu a budem veľmi držať prsty, aby toto prešlo. 

Ďakujem pekne za všetkých čitateľov Mestskej knižnice. Aj tých budúcich, ktorí určite budú 

radšej do nej chodiť ako doteraz.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec 

Ja len obavy mám, že keď vymre naša generácia a bude ešte nejaká za nami, že do tej 

knižnice nebude mať kto chodiť, ale tak za ten čas dúfam, že si to aspoň terajší naši rovesníci 

užijú a niečo mladší od nás. Chcel som sa ale opýtať, či sa to nedá nejak inak trošku 

formulovať, keď tam je že spoluúčasť minimálne 5% a už teraz tam dávame 34,4 % z mesta 

a to bolo aj pri tom projekte tých vodných zdrojov na Rohoznej. Tiež to tam už tá spoluúčasť 

vychádzala okolo 13% a to je také trošku, že minimálne 5, ale potom už tam dávame veľké 

spolufinancovanie. A či teda bude potom toto číslo záväzné pre stavebníka, ktorý to bude 

stavať alebo sa bude ešte navyšovať.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Treba povedať, že my vychádzame z projektovej dokumentácie a keď nám niekto spracuje 

projektovú dokumentáciu a je tam to, čo má projekt mať a to, čo požadujeme a vyjde tam 

v tomto prípade 279-tisíc, tak je to 279-tisíc, s tým neurobíme nič a výzva je vyhlásená tak, že 

maximálne 200-tisíc. Čiže to je práve ten rozdiel plus tých 5%, čo musíme financovať my. To 

je tá naša spoluúčasť, čiže s tým neurobíme nič. Výzva je nejak nastavená, ale samozrejme aj 

nejak spracovaný projekt. A niektoré veci my z tých projektov nevieme vylúčiť, vždy sa 

zaoberáme tým, čo tam musí byť a čo tam nemusí byť, ale niektoré veci na seba logicky 

nadväzujú a nie je možné ich vypustiť v rámci projektu. Čiže je to skôr o tom. A samozrejme, 

to druhé, čo sa pýtaš, tak prebehne súťaž a ako to bude vysúťažené, tá suma môže byť nižšia.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec 

Opýtam sa inak. Pýtam sa preto, lebo vieme, že spústu financií nám do budúcna bude 

potrebné na rozbehnuté projekty a tých nie je málo. Teda keď je výzva na 200-tisíc, tak prečo 

to nevieme spraviť za 210? Urobme, dajme zadanie projektu, aby sme sa proste naozaj 

vmestili do tých 5%, čo by bolo v tomto prípade nejakých 10 000 € a nie 105 000 €. 

A neverím, že by sa tá knižnica nedala upraviť za 210 alebo za 205-tisíc.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ti poviem tak, že budem rád, keď bude za tých 279, lebo dnes kým nám to schvália, tak ešte 

ceny pôjdu o 30% hore, takže asi toľko.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec 

To je pravda zase na druhej strane. Dobre, tak keď na to máme.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Tak ako ešte sa budeme o tom baviť. To nie je, dnes podávame žiadosť. Žiadosť nám nemusia 

schváliť. Ako poviem z našich skúseností, tak toto bude zastupiteľstvo riešiť možno v 2023. 

Takže ak to schvália, tak možno začiatkom roka, ešte sa to bude súťažiť, keďže je to 
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podlimitka stále podľa zákona, aj po úprave, tak bude to podliehať ešte kontrolám na 

riadiacom orgáne, tak vravím, ja to vidím na 2023. 

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec 

Vravím, že ak na to máme, dobre, ale do budúcna teda využijem predovšetkým.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

 2023 keď budeš v zastupiteľstve, tak môžeš položiť túto otázku, že či na to máme. Lebo stále 

sa nemusí zmluva podpísať. Stále je to tak, že podávame žiadosti a my nevieme, že či ich 

budeme zaraďovať do rozpočtu alebo nie. Takže asi tak.  

 

Mgr. Daniel Struhár, poslanec 

Ja tiež vítam takúto situáciu, že žiadame podporu v podstate na to, aby sme Mestskú knižnicu 

nejakým spôsobom zveľadili. Ono je pravda, že to čítanie už nie je také sexy ako bolo možno 

niekedy v minulosti. Dnes ale tie decká stále čítajú, môžem to potvrdiť. V poslednej dobe je 

taký fenomén aj na našej škole, že tie deti sa z toho mobilu dávajú práve na čítanie kníh, čo 

som bol z toho milo prekvapený, takže verím, že to bude nasledovať aj ďalej. Otázna znie 

teda ešte, že či tam plánujeme dať aj nejaké interaktívne prvky do toho projektu, či je možné 

ich nejako využiť, lebo to tiež môže prilákať hlavne toho mladšieho čitateľa. A ďalšia vec je, 

že ja veľmi nesledujem aktivity Mestskej knižnice a neviem, ako to tam celé funguje. Či by 

nebolo dobré možno aj ten program nejakým spôsobom možno zveľadiť, možno si zobrať 

taký nejaký, posledovať, v poslednej dobe neviem, či ste si všimli, čo robí Horehronské 

múzeum, ale tí idú v podstate riadne bomby. Zaujímavý program, zaujímavé veci. Myslím si, 

že by to mohli aplikovať takéto zaujímavé programy čitateľské, možno aj v knižnici, ak to 

náhodou funguje, tak sa im ospravedlňujem, ale ja o nich neviem. Čiže ak náhodou by sme 

chceli. Ide o to, aby ten priestor, keď už sa náhodou urobí, či už to bude v roku 2023 alebo 

2100, je dôležité, aby sme tam dostali tých ľudí a na toto potrebujeme mať naozaj dobrý 

program. Čiže aj na toto nejakým spôsobom trocha apelovať a rozbehnúť to po tejto strane.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem. Ako oni robia aktivity, ak si lajkneš ich stránku, neviem, či máš, tak tam prezentujú 

to, čo robia. Robia aj dosť s deťmi, hlavne so školami, je to pravidelne, v podstate tam chodia 

školy, hlavne tie mladšie ročníky. Ale aj v podstate tie staršie deti. A robia aj v priebehu roka 

aktivity, ktoré sa týkajú hlavne prezentácie kníh. Ak vyjde nejaká zaujímavá kniha od 

zaujímavého autora, tak veľakrát si týchto autorov pozvú, ten prezentuje to knižné dielo.  

 

Mgr. Daniel Struhár, poslanec 

Majú študovňu?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Študovňu vyslovene.  

 

Zuzana Medveďová, vedúca OSOVS 

Takže dobrý deň, pán primátor, páni poslanci. Ja len ak môžem doplniť. V knižnici 

momentálne máme iba priestor nazvaný čitáreň, ale tento projekt vlastne ráta s tým, že by sme 

vytvorili taký interaktívny priestor pre deti, čiže by sme mali nejaké pódium, kde by sa robili 

rôzne čítania, prípadne nejaké iné podujatia. Momentálne sme nerátali v tomto projekte 
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s technickým vybavením, čiže žiadne počítače, interaktívne prvky, pretože tento projekt je 

zameraný v prvom rade na modernizáciu, čo sa týka interiérového vybavenia a tak isto výzva 

je vlastne pre podporu opatrení voči covid. Takže tam budú rôzne prvky ako napr. môžem 

spomenúť Schodoles alebo nejaké dezinfekcie priestorov s rôznymi zariadeniami, čiže 

v prvom rade sme sa orientovali na splnenie takýchto podmienok. A ešte okrem toho 

spomeniem, že sme podali žiadosť v inom projekte na kompletnú prestavbu čo sa týka 

hygienických zariadení a pod. Čiže na to už máme podanú jednu žiadosť a táto druhá, o ktorej 

sa teraz bavíme je na interiérové vybavenie. A keďže už tento projekt vlastne vyrástol do 

takých enormných finančných nákladov, takže už sa tam nezmestili tieto technické vybavenia, 

takže takto k tomu, ale ešte môžem spomenúť, že v roku 2020 bolo tých podujatí možno 

menej, ale v 2019 bolo až 100 podujatí výchovno-vzdelávacích, hlavne na tom detskom 

oddelení sa robí veľa aktivít.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Vravím, že tie školy sú zapojené, pravidelne tam chodia. Ja bývam oproti, tak aj vidím sem-

tam, že tam niekto, že ako ste aj počuli, snažíme sa do každej výzvy zapájať. A aj v tomto 

prípade z inej výzva zase riešiť inú časť knižnice alebo to, čo je možné. Tak určite my sme 

robili už 2 – 3 roky dozadu projekt energetického zhodnotenia knižnice ako verejnej budovy. 

Robili sme aj nie posudok, ale, proste energetický posudok. Tak aby sme sa vedeli potom 

zapojiť do výziev, lebo ten posudok je základ k tomu, aby sme splnili podmienky čo sa týka 

energetickej triedy pri zhodnotení takejto budovy a myslím, že áčko musíme splniť už pri 

týchto výzvach. Takže toľko.  

 

Ing. Martin Ridzoň, PhD, poslanec 

Ja skôr doplním. Dano to asi, kolega Struhár, to myslel, že inteligentnú knižnicu 

predpokladám, že nejaké smart prvky zapojiť do toho, digitalizácia atď. Lebo napr. Centrum 

vedecko-technických informácií je najvyšší čas začať budovať inteligentné knižnice, smart 

technológie, takže on to, podľa mňa si to myslel asi tak, že nie akože smart prvky alebo 

interaktívne tabule alebo čo, ale tak, že ten žiak na tej strednej škole si stiahne do mobilu atď. 

Čiže digitalizácia, takže tak to asi skôr myslel.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Veď jasné, keď bude výzva, ktorá nám umožní čerpať aj na toto zdroje, ale počuli ste, že na 

čo je možné čerpať v tomto prípade. Tak snažíme sa nastaviť ten projekt tak, aby sme mali 

oprávnené výdavky v rámci podania žiadosti.  

 

Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa 

Ja som chcela zareagovať už aj pri pánovi Strmeňovi, ale teraz neviem, či som aj dobre 

rozumela, čo tu bolo povedané, pretože mne sa práve to páčilo, že áno, je tam práve aj tá 

digitalizácia, je tam aj ten priestor na prácu s deťmi, prácu so žiakmi. Až strednej školy sa to 

asi až tak netýka a už myslím si, že takýchto vecí, čo ty si chcel alebo čo Martin tu spomenul, 

tak toto už je asi cez čo sa týka tohto projektu. Ale teraz som nerozumela, či teda ideme aj do 

týchto vecí, ktoré my máme v materiály popísané alebo nie. Neviem, či som vás správne 

rozumela, lebo dosť ťažko rozumiem cez ten mikrofóna  rúško. Takže vás poprosím ešte raz. 

Môžeme rátať s tým, že tam bude aj nejaká multifunkčná miestnosť pre tie rôzne podujatia, 

pre workshopy, čitáreň pre deti, lebo toto je podľa mňa dôležité a toto som ja ocenila, že to 

tam bude. Ako to, že budú nové regály na knihy, to je fajn, lebo to treba, ale treba vytvoriť aj 
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tento interaktívny priestor pre deti. Veľa tam robia všelijakých zážitkových foriem, 

všelijakých zážitkových čítaní so žiakmi na ZŠ, o tom viem. Myslím si, že už stredoškoláci 

v tej Mestskej knižnici asi si tam nenájdu tie svoje nejaké aktivity, ale možno by bolo dobré 

sa do budúcna nad tým zamyslieť.  

 

Zuzana Medveďová, vedúca OSOVS 

Ono je to riešené tak, aby ten priestor bol vlastne takým štýlom prerobený, aby tam sa mohli 

stretávať rôzne záujmové skupiny, takže momentálne je to vlastne skôr také skladisko na 

knihy, kde si žiaci, dospelí, ktokoľvek príde, vyberie knihu a odchádza. Ale my to chceme 

urobiť tým spôsobom, aby tam tí ľudia mohli zostávať, aby mali to pohodli a priestor pre 

rôzne aktivity. Takže možno momentálne v tejto fáze nie technické vybavenie, ale priestorovo 

to zariadiť tak, aby tam tí ľudia zostávali a mohli tráviť čas v knižnici, aby to už bolo 

zaujímavé miesto pre rôzne aktivity.  

 

Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa 

Knižnica ma nadchnúť toho čitateľa. Má nadchnúť.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Však viete, ako to vyzerá, tak o čom sa bavíme.  

 

Zuzana Medveďová, vedúca OSOVS 

Ak môžem, do budúcna teda jednoznačne plánujeme ešte aj sa uchádzať, v prípade, že bude 

taká možnosť, aj čo sa týka tej techniky. Čiže možno v tejto fáze sa zameriame na 

dodržiavanie tých podmienok, čo sa týka covidu a tak isto priestorových, ale už keď bude toto 

urobené, tak myslím si, že samozrejme aj priestor pre techniku.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Určite tie moderné knižnice, čo spomínal si aj ty, tak fungujú inak, ale berte to tak, že s tou 

knižnicou sa nerobilo koľko? 40 rokov nič. Je to také ako pred 40 rokmi, tak ideme zveľadiť 

priestor, exteriér, interiér. Zapojili sme sa alebo zapájame sa do 2 výziev a postupne pôjdeme 

k tým moderným technológiám, ktoré nám zase umožnia spraviť z toho možno niečo úplne 

iné.  

 

Ing. Miroslav Fašang, poslanec 

Ďakujem za slovo. Čo sa týka exteriéru, chcem sa opýtať, tam ideme čakať na výzvu na 

zatepľovanie atď. alebo chceme tú fasádu opraviť už skôr? Pretože na tej zmodernizovanej 

ulici to bude v podstate mestská budova, ktorá zvonka nepôsobí veľmi dobre. Čiže či chceme 

tú fasádu riešiť aj skôr alebo čakáme na výzvu?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

My v rámci toho druhého projektu máme čo riešené, Zuzka, pamätáš si? Ale do tej sme sa 

zapájali, nie?  

 

Zuzana Medveďová, vedúca OSOVS 

Áno, zapájali sme sa a teda dúfame.  

 

 



  16 z 21 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Čiže tá rieši aj toto, Mirko, ten druhý projekt. A my sme už teraz spravili nejaké úpravy čo sa 

týka bleskozvodov a pod., ale to boli minimálne náklady. Ale už sme to robili teraz, poviem, 

pri tejto rekonštrukcii chodníka, lebo nás na to upozornili, aby sme potom nemuseli 

rozkopávať. Tak už nejaké úpravy sme spravili tam v tej prednej časti. A určite podľa toho 

projektu to bude vyzerať inak, lebo tam som aj ja už trval na tom, aby boli drevené okná, tie 

pôvodné, lebo šak vyzerá to ako vyzerá. Tie plasťáky tam a pod. Ale hlavný problém je tam 

s tým, že tá budova naozaj už nespĺňa tie požiadavky a čo sa týka aj vykurovania a pod., lebo 

na to nás stále upozorňujú zamestnanci, že to nie sú najvhodnejšie podmienky pre výkon ich 

práce. Takže toto sme v prvom rade riešili. Ale je to komplexný už potom projekt. To bol aj 

ten energetický certifikát a pod.  

 

PhDr. Petra Dzurmanová, poslankyňa 

Zuzanka, pekne ste to povedali, ďakujem veľmi pekne, lebo si myslím, že treba začať naozaj 

tým priestorovým vybavením. Vyzerá to super. Ak sa pamätáte na prvú cenovú ponuku spred 

asi 5 – 6 rokov, keď sme dali robiť v knižnici, za, síce vtedy to bolo za 10-tisíc, ale na 

pankáča. Že len zbúrať niečo a upraviť toalety dole a pod. Ale zas ja chcem vyzdvihnúť aj 

zamestnancov knižnice. Sú tam veľmi tvorivé, úžasné žienky, ktoré naozaj majú veľmi dobré 

nápady. Jediné, čo im v tom bránilo, a to zásadné, boli práve tie priestory, že nemali kde 

uskutočňovať, takže určite tam bude veľa pekných vecí. Aj sme sa rozprávali o tom, že si 

rozšíria ponuku aj na malé detičky, aby tam rodičia s deťmi mohli na dopoludnie chodiť 

niekde s čajíkom, vytešiť sa. Takže určite si myslím, že toto krásne všetko príde a verím, že 

čoskoro. Ďakujem pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

A ja ešte poviem, lebo Vladko, ty si spomínal, že deti nechodia, chodí dosť detí, by si sa 

čudoval. Napr. aj moja dcéra chodí, čiže chodí dosť. Budeme sledovať aspoň hodinu, že kto 

tam chodí vlastne. Ak nikto ďalší do rozpravy, rozpravu končím. Ďakujem pekne. Žiadam 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.   

 

Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 

 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

I/ Súhlasí 

s realizáciou projektu „Podpora udržateľnosti mestskej knižnice Brezno“ 

 

II/ Schvaľuje 

 

1. predloženie žiadosti o dotáciu za účelom realizácie projektu „Podpora udržateľnosti mestskej 

knižnice Brezno“ v rámci výzvy IROP-PO7-SC77-2021-75 - Podpora udržateľnosti a odolnosti 

kultúrnych inštitúcii; 

 

2. zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia dotácie; 

 

3. zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie projektu vo výške minimálne 5% 

z celkových oprávnených výdavkov, t. j. 108 340,00 EUR s DPH  

 

4. zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta (ako rozdiel 

celkových výdavkov projektu a celkových oprávnených výdavkov projektu)  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem. pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy. Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 11 prítomných 11 ZA. Konštatujem, že návrh bol SCHVÁLENÝ.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 167/2021, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 

 

 

K bodu 10/ 

Návrh na vytvorenie evidencie pamätihodností mesta Brezna    

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Nech sa páči. 

  

PhDr. Ingrid Poliaková, ORP 

Ďakujem. Vážený pán primátor, vážený poslanecký zbor, dámy, páni. Tento materiál, ktorý 

ste dostali spolu s dôvodovou správou a návrhom na uznesenie, tak vlastne v tej dôvodovej 

správe máte tie základné informácie, ale chcela by som ešte doplniť pre vás informáciu, prečo 

vlastne tento materiál vznikol. Je to z takých dvoch úplne praktických dôvodov. 

Predovšetkým je to preto, lebo mnoho výziev, o ktoré sa mesto uchádza, tak má medzi 

povinnými prílohami práve povinnosť, aby žiadateľ predložil nejaký doklad, zdôvodnenie, že 

objekt, ktorý bude predmetom projektu, je pamätihodnosťou mesta a takúto povinnú prílohu 

musí ten žiadateľ zdokladovať v podstate výpisom z uznesenia alebo rovnopisom uznesenia 

MsZ, že objekt bol zaradený do evidencie. Ďalej je to potom vôbec vytvorenie evidencie 

nehnuteľnosti alebo teda pamätihodností na území mesta. A ide o to, že mesto má záujem 

zmapovať takéto pamätihodnosti, vytvoriť zoznam tých, ktoré už poznáte, napr. z publikácie 

Brezno v spomienkach, ale aj nové, ktoré bude môcť prihlásiť do tohto zoznamu evidencie 

ktorákoľvek právnická alebo fyzická osoba mimo mesta. To je práve aj dôvod, prečo v návrhu 

na uznesenie navrhujeme okrem schválenia alebo vytvorenia zoznamu, aj spôsob tvorby 

evidencie pamätihodností, práva a povinnosti fyzických a právnických osôb voči tejto 

evidencii a voči spôsobu zaraďovania pamätihodností. A to je teda VZN, ktoré by sme chceli 

pripraviť, do ktorého zakomponujeme všetky povinnosti, práva, spôsob tvorby evidencie, 

spôsob zaraďovania v spolupráci s komisiou pre kultúru, prípadne ak sa rozhodnete a budete 

súhlasiť s takým návrhom, tak prostredníctvom komisie, špeciálnej komisie, ktorá sa bude 

zaoberať len zaraďovaním pamätihodností do tohto zoznamu. A ešte na doplnenie, nie je to 

povinnosť v zmysle zákona 49 o ochrane pamiatkového fondu, je to odporučenie, ale mesto sa 

rozhodlo ísť touto cestou práve z tých  uvedených dôvodov, ktoré som pred chvíľočkou 

povedala.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem, otváram rozpravu, nech sa páči. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 
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Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

I/ Rozhodlo 

v súlade s § 14, ods. 4 Zákona č. 49/2002 Z. z. o ochrane pamiatkového fondu o utvorení a odbornom 

vedení evidencie pamätihodností mesta Brezna v Zozname pamätihodností mesta Brezna 

 

II/ Zaraďuje  

do Zoznamu pamätihodností mesta Brezna „Pomník gen. Milana Rastislava Štefánika“, nachádzajúci 

sa na Námestí gen. M. R. Štefánika na parcele C-KN č. 2926/1. 

 

III/ Odporúča 

primátorovi mesta Brezna 

zabezpečiť na pracovné zasadnutie mestského zastupiteľstva mesta Brezna návrh Všeobecne záväzného 

nariadenia mesta Brezna, ktorým sa ustanoví spôsob  a podmienky utvorenia Zoznamu pamätihodností 

mesta Brezna a odborného vedenia evidencie pamätihodností. 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy. Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 11 prítomných 11 ZA. Konštatujem, že návrh bol SCHVÁLENÝ.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 168/2021, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 

 

 

K bodu 11/ 

Obnova pomníka padlým v II. svetovej vojne na trase komentovanej prehliadky 

mestom Brezno           

    

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Nech sa páči.  

 

 

PhDr. Ingrid Poliaková, ORP 

Ďakujem za slovo. V podstate BBSK na rok 2021 v súlade so VZN 38/2021 vyhlásil výzvu 

2/2021, v rámci ktorej sa môžeme uchádzať o finančné prostriedky na obnovu kultúrneho 

dedičstva na území mesta na opravu a rekonštrukciu buď národných kultúrnych pamiatok 

alebo tých pamätihodností, ktoré som spomínala v predchádzajúcom bode. Pomník padlým 

v II. svetovej vojne je národnou kultúrnou pamiatkou, ktorá je zaevidovaná v centrálnej 

evidencii kultúrnych pamiatok. Teda môžeme sa uchádzať o túto dotáciu. Tento samotný 

projekt bude zameraný na obnovu a rekonštrukciu pomníka, a to v takom rozsahu, že 

potrebujeme v podstate očistiť jednotlivé tie cementové základy v spodnej časti soklov, potom 

keď sa sokel odstráni, odstráni sa nefunkčné fungovanie tých položených platní, ktoré sú na 

pomníku, urobí sa demontáž týchto obkladových platní, ktoré sú vyhotovené z toho čierneho 

lešteného mramoru. Následne sa rozoberie zámková dlažba, urobia sa opravy, výtlky, 

zaštrkuje sa celé, opraví sa tá komunikácia okolo celého pomníka. Keď sa toto urobí, tak sa 

v podstate znova opravia tie obvodové múry toho pomníka, položia sa znova tie opravené, 

očistené tie platne a celé sa to zafunguje. Čiže v takomto rozsahu by mala ísť tá oprava toho 
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pomníka. A výška vôbec tých oprávnených výdavkov, tak ako to nacenila oprávnená osoba je 

5 252,69 €. V rámci výzvy je spolufinancovanie mesta do výšky min. 20%, keď si zoberieme 

celkové oprávnené, tak tých 20% pre mesto znamená 1 000,51 €.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem pekne. Otváram rozpravu, nech sa páči.  

 

Mgr. Daniel Struhár, poslanec 

Chcem sa spýtať, prečo sme rátali len s týmto pomníkom, resp. či sme neuvažovali aj nad 

nejakými inými pamiatkami, ktoré by sme tiež zrekonštruovali z týchto peňazí.  

 

 

PhDr. Ingrid Poliaková, ORP 

Nakoľko ako mesto môžeme podať na jednu výzvu len jednu žiadosť, mohli by sme použiť aj 

iné oprávnené osoby, ale aj po konzultácii s riadiacim orgánom z VÚC-ky nám odporučili 

začať takto. A potom budeme pokračovať.  

 

Mgr. Daniel Struhár, poslanec 

Lebo si vravela pamiatky, preto ma to zaujalo. Ale ak je to tak, že ako organizácia môže 

použiť len jednu, tak potom je to úplne v pohode.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

To, čo môžeme na základe tých výziev, tak robíme. Berte to tak, že vždy, keď vám 

predložíme niečo, tak samozrejme sa zaoberáme tým, že či môžeme dať jednu, dve, tri, 

overujeme si to, že aká je aj pravdepodobnosť, že dostaneme nejaké finančné prostriedky 

a kombinujeme tie zdroje. To je veľmi dôležité. Ale ak si spätne zoberiete, tak každý rok 

niečo robíme, či sa týka, či vojnových hrdinov, pamiatok, posledne sme robili Chalupku, 

Kuzmányiho na cintoríne starom. Tie sú obnovené a tam sme investovali veľa. Šak tam išlo 

neviem, či tiež asi 6 alebo 7 tisíc z našich vlastných. Hrobka Lehockých, šak vidíte, že to je už 

úplne niečo iné, čo to bolo a bude to veľmi pekné dielo. A potom tie väčšie projekty, teraz sa 

snažíme doprojektovať aj radnicu a pripraviť sa na výzvu, ktorá by mohla vyjsť a mohli by 

sme dostať peniaze. Čiže od tých najmenších po tie najväčšie, čiže všetko. Len vravím, 

nevieme pod jednu výzvu niekedy dať dve, tri, štyri žiadosti, lebo. Vravím, vždy sa snažíme 

čo najviac, ale je to limitované. Ak nikto ďalší do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 

 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

I/ Súhlasí 

s realizáciou projektu „Obnova Pomníka padlým v 2. sv. vojne na trase komentovanej prehliadky 

mestom Brezno“ 

 

II/ Schvaľuje 

1. Predloženie žiadosti za účelom realizácie projektu „Obnova Pomníka padlým v 2. sv. vojne na trase 

komentovanej prehliadky mestom Brezno“ v rámci výzvy č. 2/2021 o poskytnutie dotácie z 

rozpočtu Banskobystrického samosprávneho kraja na rok 2022 v oblasti ochrany kultúrneho 

dedičstva. 
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2. Zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia dotácie. 

 

3. Zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie projektu vo výške minimálne 20% 

z celkových oprávnených výdavkov na projekt, t. j. 1 051 EUR s DPH. 

 

4. Zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta (ako rozdiel 

celkových výdavkov projektu a celkových oprávnených výdavkov projektu). 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy. Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 11 prítomných 11 ZA. Konštatujem, že návrh bol SCHVÁLENÝ.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 169/2021, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 

 

 

K bodu 12.1/ 

 Návrh na odvolanie člena komisie        
 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Pán poslanec Ianecsko sa vzdáva členstva v komisii pre rozvoj mesta, pre sociálnu 

a zdravotnú starostlivosť. Žiadosť je zo dňa 27.10.2021 a v podstate formálne my musíme, aj 

obsahovo, schváliť jeho odvolanie. S tým, že potom komisie si navrhnite do ďalšieho 

zastupiteľstva, prípadne ďalších členov. Pán poslanec, ty chceš k tomu? Nemusíš. Takže, nech 

sa páči, otváram rozpravu, ak chce niekto. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Návrhová komisia apredniesla návrh na uznesenie v znení: 

 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

 

I/ Odvoláva 

 na základe vlastnej žiadosti dňom 27.10.2021 

MUDr. Stefana Arin Ianecsku, bytom Černákova 9, Brezno 

 

z členstva v komisiách Mestského zastupiteľstva mesta Brezno a to: 

- pre rozvoj mesta 

- pre sociálnu a zdravotnú starostlivosť  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy. Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 11 prítomných 11 ZA. Konštatujem, že návrh bol SCHVÁLENÝ. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 170/2021, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
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K bodu 13/  

Ukončenie zasadnutia MsZ         
 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 

Ja vám chcem veľmi pekne poďakovať, že sme sa nazbierali. Viem aj aké je obdobie, ale 

v podstate pre podanie žiadosti to bolo nevyhnutné, aby sme to čím skôr schválili a stihli 

termíny podania žiadostí. Takže ďakujem, veľa zdravia v tomto období. Neviem, či už ďalšia 

zastupiteľstvo nebudeme mať online, lebo vidíte, že ako sa to vyvíja. A podľa toho, čo som 

komunikoval s pani riaditeľkou Adamčákovou v Bystrici, tak vyzerá, že už potom v tej ďalšej 

fáze budeme v čiernej. Takým tempom to ide. Ondrejský pochybujem, že bude. Takže takto je 

proste ten vývoj a vravím, pravdepodobne budeme mať to ďalšie online, ale keď si to 

prejdeme s pani prednostkou, čo sa týka rozpočtov a všetkých tých vecí, čo ešte musíme 

doladiť, tak budem rád, keď sa zastavíte a prejdeme si to vopred, aby sme potom sa nejako 

cez zastupiteľstvo nenaťahovali ohľadom toho. Ďakujem pekne, pekný zvyšok dňa prajem 

ešte.  

 

 

 

 

–––––––––––––––––––––––––                                                         

     JUDr. Tomáš Abel, PhD. v.r          Mgr. Zuzana Ďurišová, v.r. 

           primátor mesta              prednostka MsÚ  

      

 

 

 

 

 

             

Róbert Schmidt, v.r.          Bc. Ľubica  Štugnerová, MA, v.r.    

           overovateľ zápisnice                                                   overovateľ zápisnice   

 

 

 

 

 

 

 

 

V Brezne, dňa  15.11.2021          

                    Mgr. Janka Štulajterová, v.r. 

                                                                      zapisovateľka 

 


